

[Text]

Mr. Lee (Scarborough—Rouge River): Are you the chairman or are you leading debate here? Are you abusing the chair?

The Chairman: I am not abusing the chair. You know I'm not.

Mr. Rideout: Mr. Chairman, not to interrupt, but I think we have to have a clearer understanding of how the committee is going to function. Quite frankly, I will have to go in these circumstances if you force the situation that you are going to use the abuse of powers that a majority government has to trample the rights of an opposition party.

Mr. Thorkelson: Well, I think we have an understanding.

Mr. Rideout: If we have an understanding that it be 10 minutes for each one, that's fine.

Mr. Thorkelson: I think we have to understand the motion says that. That's my understanding.

Mr. Rideout: Okay. That is the ruling of the chair?

The Chairman: Okay. We will hold a vote on it. I will read it once again. The motion is that during the questioning of witnesses, each member should be allocated 10 minutes during the first round and 5 minutes during the second and subsequent rounds.

Motion agreed to

The Chairman: I need another motion: that the clerk of the committee, in consultation with the Deputy Principal Clerk, Public Bills Office, and the chairman, be authorized to engage the services of temporary secretarial staff as required for a period not to exceed 30 working days after the committee has presented its report to the House.

Mr. Atkinson: I so move.

Motion agreed to

• 1600

Mr. Rideout: Are we going to elect a vice-chairman?

The Chairman: We don't apparently in legislative committees. They are appointed though if they have to be.

Mr. Nicholson: Mr. Chairman, I know of no groups who have expressed an interest in speaking on this. The departmental officials have received no requests or expressions of interest by anyone to appear before this committee. I can tell you that the departmental officials are prepared to assist the committee on the clause-by-clause consideration at any time, including today, if this committee so desires.

Additionally, just to clarify where we're coming from, there are no government amendments prepared or contemplated for this bill at this time. If committee members want to move as quickly as possible into clause-by-clause consideration, the option would be open for any Member of Parliament to submit amendments that would be dealt with, considered and debated at the report stage.

Mr. Rideout: Mr. Chairman, we're going very quickly. It's always my desire to assist the government as they quest after new legislation, but I think we might want to hear say from the air pilots association, who talk about safety in other

[Translation]

M. Lee (Scarborough—Rouge River): Est-ce que vous présidez ou est-ce que vous menez le débat? N'abusez-vous pas de votre privilège de président?

Le président: Pas du tout, vous le savez très bien.

M. Rideout: Monsieur le président, je ne voudrais pas vous interrompre, mais il me semble que nous comprenons mieux maintenant comment opérera le comité. Honnêtement, je ne saurais tolérer que vous abusiez de la majorité que détient le gouvernement pour piétiner les droits des partis d'opposition.

M. Thorkelson: Bon, je crois que nous avons un accord.

M. Rideout: S'il est entendu que ce sera dix minutes chacun, c'est très bien.

M. Thorkelson: C'est ainsi que je comprends la motion.

M. Rideout: Très bien. C'est aussi l'interprétation du président?

Le président: Bon. Nous allons mettre la motion aux voix. Je vais vous la lire encore une fois: lors de l'interrogatoire des témoins, chaque député aura dix minutes au premier tour et cinq minutes aux tours suivants.

La motion est adoptée

Le président: Il me faut maintenant une autre motion: que le greffier du comité, en consultation avec le greffier principal adjoint du Bureau des projets de loi d'intérêt public, ainsi qu'avec le président, soit autorisé à retenir au besoin les services d'employés additionnels, pour une période ne dépassant pas 30 jours ouvrables après le dépôt du rapport du comité à la Chambre.

M. Atkinson: Je le propose.

La motion est adoptée

M. Rideout: Allons-nous élire un vice-président?

Le président: Apparemment, nous n'en élisons pas dans les comités législatifs. Au besoin, un vice-président est nommé.

M. Nicholson: Monsieur le président, à ma connaissance, aucun groupe n'a exprimé le souhait d'intervenir à ce sujet. Les fonctionnaires du ministère n'ont reçu aucune demande en ce sens; personne ne s'est montré intéressé à comparaître devant le comité. Je peux vous dire que les fonctionnaires sont disposés à aider le comité à procéder à l'étude article par article en tout temps, même aujourd'hui, si le comité le désire.

En outre, juste pour préciser notre position, je signale que pour le moment, les ministériels n'ont aucun projet d'amendement de ce projet de loi. Si les membres du comité veulent passer le plus rapidement possible à l'étude article par article, il serait loisible à tout député de proposer des amendements qui seraient ensuite étudiés à l'étape du rapport.

M. Rideout: Monsieur le président, je trouve que nous allons un peu vite en affaires. Je suis toujours animé du désir d'aider le gouvernement lorsqu'il veut faire adopter de nouvelles lois, mais il me semble que nous devrions entendre